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Geachte voozitter,

De woningbouwproductie moet de komende jaren fors omhoog. Tegelijkertijd is de bouw een
grootgebruiker van grondstoffen en verantwoordelijk voor een aanzienlijk gedeelte van de CO2-
emissies. Bouwen met hout en andere biobased grondstoffen zoals hennep, lisdodde en olifantengras
maakt CO2-reductie mogelijk en draagt daarmee bij aan de klimaatdoelstellingen. Bij de productie

wordt nauwelijks CO2 uitgestoten, dit in tegenstelling tot andere bouwmethoden. ln plantaardige

materialen wordt CO2 langdurig opgeslagen en daarmee aan de atmosfeer onttrokken. Er is geen

sprake van uitputting van (fossiele) delfstoffen, er wordt juist gebruik gemaakt van de hernieuwbare
(biobased) grondstof. ln aanloop daarop lopen er in Brabant meerdere projecten om agrariërs de

omslag te laten maken naar het verbouwen van deze materialen als nieuw verdienmodel. Daarnaast
noemt de regio West-Brabant-West zich de biobased regio.

Om echter de toepassing van deze biobased materialen verplicht te krijgen binnen de

bouwvoonuaarden van onze gemeente zijn er op dit moment geen mogelijkheden bekend. Ze zijn niet

vastgelegd in het Bouwbesluit en binnen een bestemmingsplan passen ze niet. Slechts bij

bestemmingsplannen met een bredere reikwijdte is er een mogelijkheid om regels op te stellen. De

fractie van GroenLinks Roosendaal vindt het hoog tijd dat biobased bouwen wordt vastgelegd in

regelgeving in de Gemeente Roosendaal.

Kerngemeente Roosendaal van West-Brabant-West: Practice what you preach!

1. Welke bouwprojecten zijn er bij u bekend in Roosendaal waarbij biobased bouwen geheel of
gedeeltelijk toegepast is of toegepast wordt?

2. Hoeveel procent van de landbouwgrond in West-Brabant wordt al gebruikt voor Biobased

bouwmaterialen? Over welke materialen gaat het dan?

3. Z¡n er op dit moment binnen de mogelijkheden die de gemeente heeft regels vastgelegd over
biobased bouwen? Zo niet, waarom niet?

4. Ziet u mogelijkheden om die nu al vast te kunnen leggen in plaatselijke regelgeving?

Bijvoorbeeld de checklist grote projecten? Graag een toelichting.

5. ls dit al toegepast in de vele gebiedsvisies die in Roosendaal de revue zijn gepasseerd of die
we binnenkort vast moeten gaan leggen? Zo niet, waarom niet? We zijn toch een biobased regio?

6. Wat voor rol kan de omgevingswet en -visie spelen voor Roosendaal in dit kader?
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Wij beantwoorden de vraag als volgt:

1. Welke bouwprojecten zijn er bij u bekend in Roosendaalwaarbij biobased bouwen geheel

of gedeeltelijk toegepast is of toegepast wordt?

Er is in Roosendaal een modelwoning aanwezig waarbij biobased materialen zijn toegepast.

Projecten op grote schaal zijn niet aanwezig voor zover bij ons bekend.

2. Hoeveel procent van de landbouwgrond in West-Brabant wordt al gebruikt voor Biobased
bouwmaterialen? Over welke materialen gaat het dan?

Voor West-Brabant is dit niet te verifiêren. Voor Noord-Brabant betreft het onderstaand areaal aan

landbouwgrond, zie tabel van het CBS (bijlage). De cijfers geven een beeld wat het areaal is in

Noord-Brabant van hennep en vlas.

3. Zljn er op dit moment binnen de mogelijkheden die de gemeente heeft regels vastgelegd
over biobased bouwen? Zo niet, waarom niet?

Ja. ln het inkoopbeleid van de gemeente Roosendaal is onder paragraaf Maatschappelijk
Verantwoord opgenomen onder meer het aspect Biobased opgenomen:

Bij biobased tnkopen worden producten ingekocht die geheel of gedeelteliik van hernieuwbare
grondstoffen zijn gemaakt. Het gebruik van fossre/e grondstoffen wordt teruggedrongen, waardoor de

transitie naar een koolstofarme economie wordt ondersteund. De Gemeente streeft ernaar daar waar

mogelijk en gewenst biobased producten in te kopen.

4. Ziet u mogelijkheden om die nu al vast te kunnen leggen in plaatselijke regelgeving?
Bijvoorbeeld de checklist grote projecten? Graag een toelichting.

Zie antwoord op vraag 3. Zowel in regionaal verband als samen met een aantal gemeenten binnen de

G40 wordt gewerkt aan invulling van regelgeving over biobased materialen. We onderzoeken de

mogelijkheden en haalbaarheid en passen waar mogelijk ook toe in een pilot. Middels de ervaring

willen we laten zien dat het mogelijk is.

Daarnaast onderzoeken we de mogelijkheid om het gebruik van biobased isolatiematerialen op te

nemen in de maatregelen in de verzilverlening en stimuleringslening.

5. ls dit altoegepast in de vele gebiedsvisies die in Roosendaal de revue zijn gepasseerd of
die we binnenkort vast moeten gaan leggen? Zo niet, waarom niet? We ziin toch een biobased
regio?

ln de gebiedsvisies wordt biobased meegenomen waar van toepassing.



6. Wat voor rol kan de omgevingswet en -visie spelen voor Roosendaal in dit kader?

De omgevingswet en omgevingsvisie kunnen hier een rol in spelen. Beleidsregels over de toepassing
van biobased materialen kunnen hier waarschijnlijk in opgenomen worden, waardoor het makkelijk is
om het een verplichtend karakter te geven.

Wijvertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Burgemeester en wethouders van
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